
Protokół Wspólnego 

 Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 25 listopada 2021 r.  

 

 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1600 do godz. 1735.  

W posiedzeniu udział wzięło 12 radnych. 

Nieobecni Radni: Michał Luty, Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin przywitał wszystkich obecnych i przekazał 

prowadzenie posiedzenia Wiceprzewodniczącemu Rady Romanowi Kopijowi, który stwierdził 

ich prawomocność, przywitał przybyłych na posiedzenie, a następnie przedstawił porządek 

obrad: 

 

1. Otwarcie Komisji Wspólnej i przekazanie przewodnictwa Komisji. 

2. Przedstawienie porządku obrad Komisji. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/179/21 Rady Miejskiej  

w Tułowicach z dnia 30 sierpnia 2021 r. w sprawie wyboru ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty za pojemnik lub 

worek. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/88/20 Rady Miejskiej w Tułowicach  

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości oraz 

warunki i tryb składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz 

rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Tułowice. 

6. Projekt uchwały w sprawie  regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

7. Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia roku 2022 Rokiem Obchodów Jubileuszu 30-Lecia 

Utworzenia Gminy Tułowice. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Tułowic. 

11. Projekt uchwały w sprawie diet radnych Rady Miejskiej w Tułowicach oraz sołtysów. 

12. Informacja z wykonania budżetu za III kwartał 2021 r. 

13. Dyskusja o braku przewodniczącego Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad. 

 



 

Ad.3,4. 

 

Pani Barbara Nowak omawiając projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXIII/179/21 Rady Miejskiej w Tułowicach z dnia 30 sierpnia 2021 r. w sprawie wyboru 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty za 

pojemnik lub worek powiedziała, że w związku ze zmianami ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach, dotyczącymi gmin, które objęły nieruchomości niezamieszkałe, Gminy 

te do końca roku muszą doprecyzować uchwałę w kwestii naliczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i określić ilość odbiorów z jednego pojemnika w ciągu miesiąca oraz 

sposób obliczania stawki opłaty. 

Dodała, że druga uchwała, dotycząca deklaracji również doprecyzowuje tę stawkę. 

Brak pytań 

 

Ad.5. 

 

Inspektor ds. oświaty Pani Marta Kaleta, poinformowała, że przedstawiany projekt uchwały 

jest konsekwencją pisma rodziców dzieci uczęszczających do Żłobka Elephant, zawierające 

prośbę o podniesienie stawki dotacji celowej do 300 złotych. W październiku na posiedzeniu 

Komisji Radni zdecydowali o przyznaniu dopłaty celowej na żłobki w wysokości 200 złotych 

na każde dziecko objęte opieką w żłobku, więc przedstawiona uchwała określa zwiększenie tej 

kwoty i wchodzi w życie od 1 stycznia 2022 r. 

Dodała, że dotarła do procedowanej ustawy o kapitale opiekuńczym, polegającym na 

przyznaniu dla dzieci w wieku od 1 do 3 roku życia 12 000 złotych, gdzie rodzic będzie miał 

prawo wybrać czy otrzyma 500 złotych miesięcznie przez 2 lata, czy 1 tysiąc miesięcznie przez 

rok. Ustawa ta wprowadza również zmiany do opieki nad dziećmi do lat 3 i zawiera 

dofinansowanie do żłobków niepublicznych, wypłacane przez Państwo w kwocie 400 zł. na 

dziecko nie objęte Rodzinnym Kapitałem Opiekuńczym (dzieci pierwsze lub jedynaki oraz 

dzieci do 1 roku i powyżej 3 lat) od miesiąca kwietnia 2022 r. Stwierdziła, że podczas 

procedowania uchwały należy brać pod uwagę dopłaty planowane ustawowo. 

Brak pytań. 

 

Ad.6. 

 

Poproszony przez Wiceprzewodniczącego Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej Jacek Sulikowski przypomniał, iż już trzykrotnie Rada podejmowała uchwały 

w sprawie przekazywania Regulaminu do Wód Polskich celem ich opiniowania, niestety Wody 

Polskie kolejny raz odrzuciły poprawioną zgodnie z wytycznymi wersję, wskazując na potrzebę 

wprowadzenia zmian punktów, które poprzednio zatwierdzały. Z Radcą prawnym zostało 

ustalone, że będzie przedstawiony Radzie projekt uchwały o przyjęciu Regulaminu, a po jej 

przyjęciu, Regulamin zostanie przesłany do Urzędu Wojewódzkiego, celem zaopiniowania 

przez Wojewodę, Dyrektor dodał że z uchwały został całkowicie wykreślony punkt dotyczący 

rozliczeń z Gminą za wody przeciwpożarowe oraz na cele inne niż socjalno-bytowe. 

Dyrektor dodał, że ustawa określa procedury aby tę uchwałę przyjąć, a ZGKiM tę procedury 

spełnił i to dwukrotnie, więc nikt nie może zarzucić brak zachowania procedur, ą do przyjęcia 

Regulaminu tak naprawdę nie ma znaczenia czy opinia Wód Polskich jest pozytywna czy 

negatywna, ponieważ jest to organ regulacyjny. A w ostateczności Wojewoda, jako organ 

nadzorczy uchwałę zatwierdza. 

Dyrektor poinformował również, iż już czterokrotnie wody Polskie odrzuciły regulację opłat 

za wodę i ścieki i Zakład z Radcą prawnym przygotowuje odwołanie, ponieważ Panie 

Inspektorki z Wód Polskich stwierdziły, że nie mają żadnych zastrzeżeń, a Dyrektor RZGW 

nie akceptuje projektu dodał, że taki sam problem mają również inni.  



Dyskutowano na temat cen za dostarczanie wody i odbiór ścieków. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poruszył temat planów powstania dużej farmy fotowoltaicznej 

za ulica Betonową. 

 

Ad.7. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski stwierdził, że przyszłoroczna rocznica jest wydarzeniem 

historycznym i Burmistrz uznał, że zasługuje na szczególne upamiętnienie, czego wynikiem 

jest uchwała w sprawie ogłoszenia roku 2022 Rokiem Obchodów Jubileuszu 30-Lecia 

Utworzenia Gminy Tułowice. W związku z tym wszystkie wydarzenia, które będą miały 

miejsce w Gminie Tułowice będą objęte patronatem Burmistrza i Rady. Treść uchwały 

akcentuje uhonorowanie wszystkich, którzy przyczynili się do powstania Gminy. Dodał, że 

zostały podjęte działania mające ustalić jakie wydarzenia mogłyby w przyszłym roku uświetnić 

tę okoliczność. 

Burmistrz przedstawił logo Jubileuszu i dodał, iż cała korespondencja wychodząca z Urzędu  

i wszystkich jednostek będzie nim oznaczona, a na ponowne spotkanie w powyższej sprawie 

dyrektorzy i kierownicy jednostek mają przyjść z pomysłami uświetniającymi Jubileusz, co 

zostanie przekazane Radzie. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij wniósł, aby w paragrafie 2 zaakcentować podziękowanie 

osobom, które przyczyniły się do utworzenia Gminy. 

 

Dyskutowano na temat zmiany zapisu, a w wyniku dyskusji ustalono zapis: „Pomysłodawcom 

i Propagatorom idei utworzenia Gminy Tułowice” 

 

Ad.8,9. 

 

Omawiając projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. Skarbnik 

Gminy Bogusława Krawczyk powiedziała, że zmiany dotyczą dochodów i wydatków 

bieżących, które zostały zwiększone o 46.260,00 zł., głównie poprzez dotacje celowe  na 

obsługę min. spraw obywatelskich, obrony cywilnej, na realizację programów 500+ i kartę 

dużej rodziny. W związku z tym, że opłaty za korzystanie z wyżywienia zostały podniesione  

w związku ze wzrostem cen, wystąpiły różnice po stronie dochodów  i wydatków, zostały 

również zwiększone dochody własne jednostki. Skarbnik poinformowała, że zostały pozyskane 

środki z funduszu pracy na asystenta rodziny, ponadto zostały skorygowane środki na 

świadczenia rodzinne, zmniejszone dodatki energetyczne oraz dotacje w zakresie wychowania 

przedszkolnego. 

Do budżetu zostały wprowadzone nowe zadania inwestycyjne takie jak; Program laboratoria 

przyszłości, którego celem jest wsparcie szkół podstawowych w obszarach takich jak nauka, 

technologia oraz matematyka i zagospodarowanie terenu przy przedszkolu oraz projekty 

budowy dróg ul. Przedszkolnej i Bocznej.  

Bogusława Krawczyk wskazała na zwiększenie środków na budowę Centrum Przesiadkowego  

w Szydłowie, budowę sieci kanalizacyjnej w Szydłowie, na przebudowę ulicy Porcelitowej  

i sieci w Tułowicach oraz na zakup ciągnika do ZGKiM w związku z wpływem ofert  

i niewystarczającą ilością środków w budżecie. Dodała, że zostały skorygowane zadania 

inwestycyjne, które w tym roku nie będą kontynuowane ze względu na brak możliwości,  

tj. budowa ulicy Bocznej oraz budowa zasuw na oczyszczalni ścieków. 

Podsumowując Skarbnik stwierdziła, że nie została zachwiana struktura zadań inwestycyjnych 

oraz relacji pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi. 

Odpowiadając na pytania Radnego Krzysztofa Chodorowskiego o laboratoria przyszłości 

powiedziała, że będą to środki dydaktyczne, które będą zakupione wyłącznie dla młodzieży, 

aby zagospodarować zakąś przestrzeń środkami dydaktycznymi z katalogu ministerialnego. 



Ad.10. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij poinformował, że na podstawie Rozporządzenia Rady 

Ministrów w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych, ustawodawca dał 

możliwość i obligatoryjnie Rada musi z mocy prawa zrobić takie wynagrodzenie dla Pana 

Burmistrza, a tym samym później również die Radnych, ponieważ z tego samego 

rozporządzenia również wynika wysokość diet. Stwierdził, że ustawodawca wydał 

Rozporządzenie z załącznikiem zawierającym tabele z wykazem wszystkich stanowisk, tak że 

Burmistrz i Skarbnik będą się zastanawiać nad swoją załogą, a Rada zajmie się dietą 

Burmistrza. Dodał, że w tabeli jest określona wysokość i poprosił Skarbnik o rozwinięcie 

tematu. 

Skarbnik Bogusława Krawczyk wymieniła przepisy stanowiące: Rozporządzenie z 17 września 

br. które spowodowało zmianę stawek bazowych osób zajmujących eksponowane stanowiska, 

Rozporządzenie w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych z 28 października br. 

do którego to rozporządzenia zostały ustalone kwoty, które zostały wskazane dla Burmistrza, 

ustalające wysokość wynagrodzenia zasadniczego, dodatku funkcyjnego oraz dodatku 

specjalnego, następnie przedstawiła ich maksymalne wielkości dla burmistrza w gminie do 

15.000 mieszkańców: 

 

- wynagrodzenia zasadnicze – 10.250,00 

- wysokość dodatku funkcyjnego 3.150,00 

- dodatek specjalny 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i  dodatku funkcyjnego. 

 

Skarbnik przedstawiła również zmianę w ustawie budżetowej kwoty bazowej oraz wskaźnika, 

które są podstawą przy naliczaniu stawek wynagrodzenia dodała, że w związku z tym została 

przygotowana uchwała, która reguluje i dostosowuje wynagrodzenie Burmistrza do 

wymienionych wartości. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przypomniał o poprzedniej zmianie wskaźników obniżających 

wynagrodzenia wójtów i burmistrzów. Dodał, że teraz należy to przyjąć, bo tak wynika  

z ustawy. 

 

Napytanie Radnego Chodorowskiego czy będziemy płacić wstecz, Skarbnik odpowiedziała, że 

Rozporządzenie daje furtkę ustalenia wynagrodzenia od 1 sierpnia i jest to obligatoryjne. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij wskazał na tabele dołączone do rozporządzenia i dodał, że 

wszystkie gminy ościenne podjęły takie uchwały, a wójtowie i burmistrzowie dostali takie 

propozycje, odpowiednie do ilości mieszkańców. To co jest w tabeli zostało ujęte w uchwale. 

 

Radny Krzysztof Mróz zapytał czy są jakieś widełki, na co uzyskał odpowiedź, że nie ma 

widełek i stwierdził - zapytał, że jest to kwota maksymalna, na co otrzymał odpowiedź 

twierdzącą. 

Radny Krzysztof Mróz stwierdził, że jest to kwota maksymalna, więc nie jest obligatoryjna. 

 

Wiceprzewodniczący powiedział, że Rada nie daje nic więcej, podobnie jak inne gminy. 

Brak pytań 

 

Ad.11. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że to samo rozporządzenie określa zmianę diet radnych 

i w uchwale została zastosowana maksymalna wysokość diety, a maksymalna kwota bazowa 

wynosi 2147,30 zł., i wynika z rozporządzenia. Dla ułatwienia zastosowano wielkości 



procentowe kwoty bazowej ogłoszonej w rozporządzeniu. Stwierdził, że Skarbnik jest 

przygotowana i zabezpieczyła w budżecie zarówno podwyżki samorządowców, jak i radnych. 

 

Podsumowując Skarbnik potwierdziła, że wysokość diet została określona zgodnie  

z rozporządzeniem i z uwzględnieniem ilości mieszkańców w gminie, następnie wymieniła 

wysokość proponowanych diet Radnych Rady Miejskiej w Tułowicach: 

 

- Przewodniczący -98% - 2104,35 zł. 

- Wiceprzewodniczący – 70% - 1503,11 zł. 

- Przewodniczący Komisji stałej – 56% - 1202,48 zł. 

- Radny – 42% - 901,87 zł. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin dodał, że z uchwały został wykreślony zapis dotyczący 

potrąceń z diet sołtysów za nieobecności na sesjach, a także zapis o możliwości zrzeczenia się 

przez radnego diety, ponieważ takie prawo nadaje mu ustawa. Poinformował iż dieta sołtysa 

będzie wynosiła 450,00 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy jest pełna zgoda Radnych, na co Radny Krzysztof 

Chodorowski stwierdził, że z ustawą nie będą dyskutować, a brak innych chętnych do zabrania 

głosu. 

 

Ad.12. 

 

Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk poinformowała, że zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych istnieje obowiązek przekazywania Radzie Miejskiej Informacji z wykonania 

budżetu za III kwartał 2021 r. Poinformowała, że w stosunku do uchwały budżetowej podjętej 

w grudniu ubiegłego roku budżet zmieniany był Uchwałami i Zarządzeniami 16 razy, po 

uwzględnieniu tych zmian dochody i przychody wzrosły do 28.000.908 zł. dochody w stosunku 

do planu zostały wykonanie w 80%, natomiast wydatki w 59%, dochody majątkowe zostały 

wykonane w wysokości 1.600.000 zł., co stanowi 98% planu przyjętego na rok 2021, natomiast 

wydatki majątkowe zostały wykonane w wysokości 98.8826,00 zł., co stanowi 19,25 % 

pierwotnego planu. Dodała, że III kwartał zamknął się nadwyżką dochodów nad wydatkami 

wysokością 3.507.956,96 zł. 

Skarbnik poinformowała, że dług Gminy na dzień 30 września wynosi 3.152.750,00 zł., 

wszystkie kredyty i pożyczki zaciągnięte w Banku Spółdzielczym w Namysłowie  

oraz Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska są płacone terminowo i zgodnie  

z harmonogramem. Omówiła umorzenia podatku od nieruchomości i podatku od środków 

transportowych informując, iż zostały dokonane tylko w jednym przypadku.  

Brak pytań. 

 

Ad.13. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zainicjował dyskusję o braku Przewodniczącego Komisji Budżetu 

i Spraw Gospodarczych, w wyniku której uzgodniono zmianę przynależności do Komisji 

Radnych Krzysztofa Chodorowskiego i Tomasza Gali i uzyskano zgodę Radnego Tomasza Gali 

na przewodniczenie Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. Poproszono Burmistrza  

o przygotowanie na sesję stosownych projektów uchwał dotyczących ustalenia składu Komisji 

Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych uwzględniających ustalone 

zmiany osobowe. 

 

 



 

 

Ad.14. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poruszył temat zainteresowania firm terenami pod farmy 

fotowoltaiczne na terenie Gminy Tułowice oraz pozytywnym wpływem obwodnicy na 

atrakcyjność Gminy dla nowych inwestorów. 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski zasygnalizował, że prace nad Strategię Gminy zbliżają się 

do końca, brakuje jeszcze opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, gdzie projekt 

została przesłany. 

 

Ad.15. 

 

W związku z brakiem pytań oraz zrealizowaniem wszystkich punktów porządku, 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij zamknął posiedzenie wspólne Komisji Rady 

Miejskiej w Tułowicach. 

 

 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 

Roman Kopij 


